
Värmdömoderaterna
Nyhetsbrev våren 2024

(M) upplöste
eldningsförbudet!

(M) blev största
partiet på Värmdö  

Stoppa S-styrets REA
av kommunens mark 

I maj gick kommunen ut med
ett eldningsförbud 
av trädgårdsavfall till följd av
en ny EU-förordning. Beslutet
upplöstes snabbt efter
Moderaternas initiativ. Läs
mer på sidan 10.

Efter en intensiv valrörelse blev
Moderaterna det största partiet i
Värmdö i EU-valet. Läs mer om
det på sidan 4.

Trots tidigare beslut om halverad
byggtakt har S-styret i Värmdö nu
beslutat om att direktanvisa
kommunal mark till en förvald
byggherre. Det ifrågasätter vi av
många anledningar. Läs mer på 
sidan 5.



Moderatvänner, 

Vårens framgångar i EU-valet beror på många saker. Givetvis är den största avgörande faktorn vår EU politik som har förts
fram av våra rikspolitiker och EU-kandidater, men också det fotarbete många förtroendevalda och medlemmar har bidragit
med. För detta ska ni ha ett stort och hjärtligt tack! 

Särskilt roligt är det också att Moderaterna blev det största partiet på Värmdö i EU-valet med 22,28%. Vi tillhör således de
14 kommuner i länet som gått fram i EU-valet. Övriga kommuner i länet har dessvärre tappat ungefär lika mycket. Låt oss
göra våra framgångar till en vana och fortsätta bli det största partiet på Värmdö även i kommande allmänna val med
förhoppningsvis betydligt högre procentuella nivåer.

Lokalt har de politiska besluten gått i vågor. I flera månader har kommunens nämnder och styrelser inte tagit särskilt
många beslut då styret valt att inte lägga fram några ärenden. Sedan samlades beslutsärendena till några få
sammanträden på senvåren där flera viktiga ställningstaganden beslutades. Under de senaste två månaderna har det S-
ledda Värmdösamarbetet beslutat om bland annat markanvisning för Hemmesta centrum vilket blir startskottet till en
storskalig exploatering med flera hundra bostäder. De har således brutit mot den partiöverskridande överenskommen om
halverad byggtakt som vi tidigare slöt. Ytterligare ett sådant löftesbrott har varit deras beslut om att gå ut på samråd för
byggandet av drygt 300 nya bostäder i Brunn. 

Socialdemokraternas löftesbrott har även fortsatt inom skolområdet där de under våren lade ner även
högstadieverksamheten på Svartsö. Vidare har de beslutat om investering om mat- och förpackningsinsamling utan att
först utreda de ekonomiska konsekvenserna. Mer om allt detta kan du läsa på sidan 6. 

Nedmonteringen av rättssäkerheten på Värmdö fortsätter. Allt fler värmdöbor hör av sig med tråkiga berättelser om 
hur de har behandlats av kommunen.
 

Även vi som förtroendevalda drabbas ofta av en obehaglig form av rätts- 
osäkerhet när S-styret genomför verksamhetsförändringar utan politiska 
beslut samt hanterar kommunens officiella hemsida som om det vore 
en partipolitisk megafon. 

Vidare har de vid flertal tillfällen försökt neka partier i opposition 
lagstadgad rätt att få ställa frågor och interpellationer i 
kommunfullmäktige. De har även flera gånger försökt censurera våra 
reservationer och protokollsanteckningar. Det är oroväckande utifrån 
demokratin men också långsiktigt utifrån den kultur de försöker skapa. 

Vi ger oss dock inte och kommer att fortsätta sätta ljus på både sakliga 
brister och bristande hantering av kommunens angelägenheter. I takt 
med detta fortsätter vi även utveckla egna reformförslag och egen politik. 

Avslutningsvis vill jag hylla alla våra förtroendevalda i nämnder och 
styrelser som gör ett fantastiskt arbete, gruppledare, ledamöter som 
ersättare. Jag är innerligt stolt över att leda det lag vi har. Engagemanget 
märks även på M-gruppmötena där många kloka tankar och synpunkter 
kommer fram.

Med dessa inledande rader önskar jag er en trevlig läsning av detta
informationsbrev och en ännu trevligare fortsättning på sommaren! 

Hälsar, Deshira Flankör (M)
Oppositionsråd och Gruppledare för Moderaterna i Värmdö
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Delseger bådar gott för framtiden



Det blev ytterligare två markanvisningar under
våren. Den ena på Möja och den andra på
Svartsö. Marken anvisades till A-gruppen
genom en öppen markanvisning där även
andra aktörer har haft möjlighet att lägga
anbud på. 

På Möja kan det bli 40-63 bostäder medan på
Svartsö 27 bostäder. 

Vi Moderater var positivt inställda till
processen med öppen markanvisning men
ifrågasatte kommunens bristande krav på 
erforderlig ekonomisk säkerhet från
byggaktören.

Det konstaterades i utvärderingsprotokollet 
att byggherren inte bedömdes ha en stark
finansiell och ekonomisk kapacitet. Dock 
utgick man ifrån att genomförandekapaciteten
ändå var tillräcklig då byggherren har ett 
pågående liknande projekt i norra skärgården. 

Samtidigt innehåller båda avtalen skrivningar
som indikerar kommunens öppenhet för
förhandling vid det fall kostnaderna för VA-
anläggningarna blir för höga. Något vi
Moderater ifrågasatte utifrån att VA-lösningen
är en kostnad som åligger byggherren och
inget som kommunen behöver förhandla om. 

Hyresrätter i skärgården
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Det tål att upprepas att ett år innan valet och under valrörelsen var
Socialdemokraterna tydliga med att det skulle råda byggstopp på
Värmdö. Något de helt tycks ha glömt bort för att nu förespråka
storskalig exploatering på flera håll i Värmdö.

Det är häpnadsväckande hur snabbt de har svängt från den ena
ytterligheten till den andra.

Ytterligare 600 nya
bostäder

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

I juni beslutade kommunen att direktanvisa
parkeringsytan i Gustavsbergs centrum till
en privat byggherre, Gustavsbergs Centrum
Fastighets AB. 

Byggherren äger idag centrumbyggnaden
vilken kommer att behöva rivas samtidigt
som markförhållandena är högst osäkra då
de ligger på en gammal sjöbotten. 

Direktanvisningen motiveras med att
projektet är förenat med höga kostnader och
behöver på så sätt täckas av en större
bostadsexploatering för att bli genomförbart.
En motivering som vi Moderater har godtagit
men ifrågasatt om det verkligen behöver bli
600 bostäder eller mer. 

Vi har även motsatt oss planeringen av ett
allt för lågt parkeringstal. Man räknar med
0,3 till 0,6 parkeringar per lägenhet. 

BYGGSTOPP BLIR TRAFIKSTOPP

Beslut om drygt 300 nya bostäder i Brunn 

S-ledda Värmdösamarbetet beslutade den 4 Juni att gå ut på
samråd för cirka 300 nya bostäder i Brunn. Något som vi Moderater
har varit kritiska mot. Det aktuella projektet, som är cirka 500
meter från Brunns centrum på Ingarö, omfattar en yta på cirka 17,5
hektar och syftar till att möjliggöra olika typer av bostäder samt en
förskola för upp till 160 barn. 

Vi Moderater har ifrågasatt detta då Kommunstyrelsens planutskott
beslutade så sent som den 15 februari 2022 att inte ta med denna
plan i den senaste planprioriteringen. Att nu återuppta projektet
strider mot detta beslut och den gemensamma överenskommelsen
om halverad byggtakt som ingicks över partigränserna.

Även om projektet ligger nära samhällsservice, som kollektivtrafik
och kommunalt vatten och avlopp, anser vi att detta inte är
tillräckligt för att rättfärdiga en så omfattande exploatering. De
nya bostäderna kommer att påverka ett redan underdimensionerat
vägnät. Dessa 300 bostäder tillsammans med styrets nyligen
beslutade 700 bostäder i Charlottendal kommer att skapa
ytterligare nya trafikstockningar och försvåra framkomligheten för
framtida Ingarö- och Gustavsbergsbor. Särskilt oroande blir det när
en ny trafiklösning för Ingarökrysset har exkluderats från
planeringen. 

Så här skrev de på sin hemsida innan valet ” Under för lång tid har
värmdöborna suttit fast i både trafik och bostadsköer. Vi vågar vara
tydliga. Långsiktigt behövs fler bostäder, men de kommande åren
behöver Värmdö en minskad byggtakt eftersom den eftersatta
infrastrukturen måste lösas först. ” 

Jasmin Farid, vice ordförande i opposition i Planutskottet 

https://varmdomoderaterna.com/socialdemokraterna-i-varmdo-bygger-sonder-charlottendal/


Valdeltagandet på Värmdö blev 60,53% vilket är mycket lägre än de allmänna valen och något högre än den trend
som visat sig i övriga kommuner i landet. 

I Värmdö blev Moderaterna det största partiet och tillhör de 14 kommuner i länet som har ett högre resultat än
tidigare EU-val. Partiet jobbar med en valanalys för att kartlägga förändringarna och i syfte att förbättra politiken och
kampanjarbetet. Vi noterar dock att flera av de dörrknackande kommunerna har fått förbättrade valresultat. 
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Moderaterna blev största parti i EU-valet i Värmdö

E U - V A L E T

Från vänster till höger, Arba Kokalari, Jörgen Warborn, Deshira Flankör, Tomas Tobé och Jessica Polfjärd, samtliga på bild utom Deshira är EU-parlamentariker

Valresultat för Värmdö Moderaternas valresultat i Stockholms län, kommun för kommun



I början av 2022 beslutade kommunen på vårt Moderata initiativ
och gemensamt över partigränserna, om att halvera byggtakten
med utgångspunkt från Trafikverkets bristande infrastruktur.

Hemmesta centrums detaljplan kom med i detaljplaneprioriteringen
under förutsättning att det skulle vara en försiktig utveckling för att
rusta upp området. Detta var alla partier överens om.

Socialdemokraterna gick ännu längre i valrörelsen 2022 genom att
utfärda vallöften om att stoppa all storskalig exploatering bortom
Grisslingerakan. 

Drygt två år senare tvärvände flera partier med Socialdemokraterna
och Centern i spetsen och beslutade om en markanvisning i
Hemmesta centrum, något som kommer att innebära flera hundra
bostäder i området. 

Markanvisningen skedde dessutom genom en direktanvisning
istället för en öppen process som hade möjliggjort för fler aktörer
att komma in med förslag på utformning och även ett högre bud.
Styrets direktanvisning innebar att kommunen på förhand har valt
att sälja marken till en byggherre till lägre pris än tidigare
jämförbara projekt, något vi var starkt kritiska mot. 

Vi Moderater är för att rusta upp Hemmesta Centrum men har
reserverat oss mot beslutet då det innebär en storskalig
exploatering vilket kommer att förvärra den redan oerhört
ansträngda trafiksituationen.

Vi är även oerhört kritiska till att man slumpar bort kommunens
mark till rekordlåga priser till en på förhand utvald byggherre.
Avtalet utgår dessutom från att byggherren får bygga 4-våningshus
vilket avviker från det gemensamt beslutade arkitekturprogrammet
som förespråkar låg bebyggelse i området. 

Vidare redogörs inget om hur övriga delar av Hemmesta Centrum
kommer att se ut. En viktig fråga är hur många bostäder man tänker
sig på övriga markägarnas fastigheter?

Detaljplanering av flera
PFO-områden skjuts upp

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

Idén om att detaljplanerera de tidigare
sommarstugeområdena har funnits i
decennier och befästs politiskt genom
utpekandet av de så kallade prioriterade
förändringsområdena. Många värmdöbor har
således köpt sina fastigheter utifrån
politikens löfte om att deras fastighet
kommer att ingå i en ny detaljplan och
därmed även få kommunalt Vatten- och
avlopp. Senaste beslutet om detta togs i
samband med uppdateringen av
Översiktsplanen. Därför finner vi Moderater
det märkligt att S-styret, två år senare,
försöker ändra och skjuta upp planeringen av
PFO områdena i samband med beslut om ny
vattentjänstplan. 

Det går i linje med vad vi har sett för
ambitioner från Socialdemokraterna under
denna mandatperiod. De väljer att prioritera
stora bostadsprojekt med lägenheter i
Gustavsberg, Hemmesta och Brunn och
prioriterar istället ned detaljplaneringen av
Värmdös villaområden. 

S-styrets revidering av tidsplanen kommer att
leda till att kommuninvånarna i praktiken
behöver vänta ytterligare 5-15 år på ny
detaljplan. 

Den villafientliga politiken märks även i alla
nya regler som S-styret skapar i den nya
vattentjänstplanen. Dels den generella
tvååriga förskjutningen av
genomförandetiden i samband med
detaljplaneringen, dels alla regler kring
bygglov. 
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På mindre än två år har S-styret hunnit lägga ner två förskolor, Möja skola, föreslagit nedläggningen av
Gustavsbergs Gymnasium och nu under våren har man  även lagt ner högstadiet på Svartsö skola. Hur går det ihop
med alla deras vallöften? 

Deras löftessvek blir inte bara en belastning för Socialdemokraterna utan bidrar även till politikerförakt. Vi
Moderater anser att det är oerhört viktigt att det man lovar före ett val, ska man även leva upp till efter valet om
man får möjligheten att styra. Det är viktigt för tilliten och det är viktigt för demokratin!
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S-styrets löftessvek - Ytterligare
en skolverksamhet i Skärgården
läggs ner 

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

Håller Värmdös skolor måttet?

Linn Klameth, vice ordförande i opposition Grundskolenämnden
debatterar i Kommunfullmäktige bristerna i skolverksamheterna 

Det är en återkommande fråga som Linn Klameth, vice ordförande i opposition ställt till det S-ledda
Värmdösamarbetet efter de många förändringar som skett under deras två första år i styrande ställning. Hon har vid
flertal tillfällen interpellerat om den höga skolfrånvaron som ökat kraftigt, om de enormt ökade anmälningarna om
kränkande behandling i grundskolorna, om den begränsade möjligheten för elever att byta skola, om de
begränsade matportionerna och om skillnaden i kunskapsprogression vi ser i Värmdös skolor. Hon har även flera
gånger lyft frågor och interpellationer om elever med NPF-diagnoser som nekas särskilt stöd. Under senvåren har
skolledningar i Värmdös grundskolor tydligt markerat att den ekonomiska situation inte är hållbar, att det fortsatt
tuffa ekonomiskt läget faktiskt påverkar barn och personal negativt.

Svaren från det S-ledande Värmdösamarbetet har dessvärre varit avvisande genom att bland annat spekulera i att
fler anmälningar av exempelvis kränkningar och skolfrånvaro kan bero på ökad dokumentation. Det bristande
engagemanget att se och tackla dessa utmaningar har lämnat mycket att önska. 

Vi Moderater menar att kunskap öppnar dörrar och skoltiden kan vara avgörande för barnens framtid. Adekvata och
snabba åtgärder är den viktigaste investeringen i barn och ungas skolgång. Nu mer än någonsin fyller förskolor och
skolor en avgörande roll i att stärka barnens framtidsutsikter samt att förebygga kriminalitet, utanförskap och
ohälsa. 

Vi Moderater står på elevernas sida i alla lägen och
elevernas chans att få en bra grundutbildning och bästa
förutsättningarna för framtiden, före- såväl som efter valet.
Vi anser att kommunen ska skapa bästa möjliga lösningar
och förutsättningar för eleverna samt ge eleverna en
likvärdig och kvalitativ utbildning. Därför anser vi att
högstadieeleverna i Skärgården, Möja som Svartsö, med
rådande förutsättningar får en bättre utbildning på
fastlandet i Djurö skola. Det är något vi har sagt under förra
mandatperioden och fortsatt håller fast vid.

Det som vi däremot kommer att fortsätta påminna om är
Socialdemokraternas vallöften inför valet 2022 där de sa
att; ”S är garanten för Ö-skolorna”, ”Nytt lyssnande
ledarskap – inga fler skolnedläggningar” och ”Ö-skolorna
ska utvecklas”. Dessutom drev Socialdemokraterna under
2021 frågan om en folkomröstning om dessa frågor. Nu,
efter mindre än två år i styrande ställning har
Socialdemokraterna tillsammans med L, MP och C lyckats
gå helt i motsatt riktning mot vad de lovade före valet.
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V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

Erfarna socialarbetare arbetar uppsökande
tillsammans med unga vuxna, som utbildas i bland
annat ledarskap, hjärt- och lungräddning,
konflikthantering och bemötande. Tillsammans har de
skapat trygghet runtom vår kommun eftermiddagar,
kvällar, helger och lov. Till sin hjälp har de även haft
MiniPolare som har bestått av ungdomar mellan 13-
17 år och vars uppgift har varit att arbeta
relationsskapande, de har utgjort en viktig länk mellan
ungdomar och socialkontorets fältarbetare Polarna.

Våldet och kriminaliteten är idag alltmer närvarande i
samhällsbilden, och med det även otryggheten. Vi
behöver mer och fler insatser som förebygger, därför
är det djupt beklämmande och oroande att det S-
ledda Värmdösamarbetet inte värdesätter det konkreta
förebyggande och operativa arbete som Polarna i
Värmdö gör. För hur ska vi annars uppfatta det som nu
hänt, att verksamheten har gått från närvaro ute på
fältet såväl fredagar som helger och lov till att nu
begränsas till endast fredagar? Samtidigt som vi även
ser en avveckling av Minipolarnas viktiga insatser, en
del av Polarnas verksamhet som har varit en viktig
länk i relationsskapandet med ungdomarna i vår
kommun. Om detta, har Cecilia Lindberg (M), vice
ordförande i opposition interpellerat om i
Kommunfullmäktige. 

Polarnas verksamhet dras ner
Polarna, kommunens flaggskepp, som har funnits i
Värmdö sedan 1999 är en viktig del i såväl det
brottsförebyggande arbetet som i det förebyggande
arbetet mot alkohol- och droganvändning. 

Cecilia Lindberg, vice ordförande i opposition i Socialnämnden 

Flera beslut som har tagits under våren kommer sannolikt
att föranleda ytterligare höjda VA-taxor, vilket den
Moderata gruppen i Tekniska nämnden förtjänstfullt har
ifrågasatt. Framförallt är det de bristande
kostnadsuppföljningarna och otillräckliga utredningarna
som har ifrågasatts. 

Okontrollerade kostnader väntas
ge ytterligare höjda taxor

Johan Björk, vice ordförande i opposition Tekniska nämnden 

Oro om orosanmälningar
Under 2023 har ett antal brister framkommit avseende
utredningstider och hantering av orosanmälningar, samt
brister i samverkan mellan Socialnämnden och de olika
utbildningsnämnderna. Därför har den Moderata gruppen
i Socialnämnden lagt ett initiativ om att följa upp
orosanmälningarna löpande, vilket också har fått gehör i
nämnden. Uppföljningarna förväntas ske omgående vid
följande nämnder.

Ökade kostnader med 79 miljoner
VA-budgeten för Evlingeprojektet överskreds med 50%
motsvarande 79 miljoner kronor. Vi Moderater menar på att
VA-utbyggnaden är viktig och högt prioriterad men
politiken behöver följa upp kostnaderna och kräva
tillräckliga underlag vad de enorma kostnadsökningarna
beror på. 

Moderata gruppen i Tekniska nämnden har under våren för
gäves kämpat för att få utförligare underlag kring
kostnadsökningarna. S-styret nöjer sig med generella
hänvisningar till indexuppräkningar. 

Under våren har S-styret beslutat om ett inriktningsbeslut
om mat- och förpackningsinsamling i tekniska nämnden. 

Beslutet byggde på en utredning som utgick från två
alternativ, tvåfackssystem respektive fyrfackssystem. Det
senare var ogenomförbart på Värmdö varför valet föll på
det första. Utredningen saknade ekonomiska kalkyler och
konsekvensanalyser för hur vald lösning påverkar taxorna
vilket den Moderata gruppen varit starkt kritiska till. Vår
kritik byggde på att hela hanteringen har börjat i fel ände.
Först ville det S-ledda styret välja teknisk lösning, och
sedan göra upphandlingen för avfallsinsamling och först
därefter göra en utredning över hur det påverkar taxorna. 

Enligt den moderata gruppen behöver kommunen göra en
ordentlig ekonomisk kalkyl och analys över
konsekvenserna innan beslut fattas om ett nytt
insamlingssystem. I Kommunfullmäktige
minoritetsåterremitterades inriktningsbeslutet.
Förhoppningsvis finns det bättre underlag vid nästa
tillfälle när ärendet ska behandlas på nytt. 

Mat- och förpackningsinsamling
en dyr nota för värmdöborna 



Den 7 juni, på Sveriges nationaldag invigdes Kulturhuset i Gustavsberg. Det blev ännu en leverans från förra
mandatperioden då vi i flera steg beslutade om fastighetens framtid. Vi sålde fastigheten för 105 miljoner kronor
istället för att renovera de 23 000 kvadratmetrarna för många hundra miljoner kronor. Ytor som var till största
delen kommersiella. Istället återförhyrde vi endast de 2 600 kvadratmetrarna vi behövde till biblioteket samt
förenings- och aktivitetsytor. Bygget har pågått sedan dess och blev klar enligt vår tidigare plan nu i juni 2024. 

Det blev en fantastiskt fin och välbesökt invigning tillsammans med nationaldagsfirandet. Lokalerna är 15 till
antalet i varierade storlek och för olika aktivitetsformer såsom dans, studio, verkstad, galleri, scenframträdanden
med mer. Mer om lokalerna, aktiviteterna och bokning finns på kommunens hemsida: varmdo.se
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Invigning av Kulturhuset i Gustavsberg 

M O D E R A T E R N A S  T I D I G A R E  M A N D A T P E R I O D  G E R  F O R T S A T T A  L E V E R A N S E R  

Deshira Flankör, oppositionsråd och Malin Bellander, vice ordförande i Kultur- och fritidsnämnden på invigningen av Kulturhuset 



Det särskilda boendet i Ösby har haft förutsättningar att
bli det snabbaste tillkomna boendet i kommunen.

Boendet har varit tänkt att ligga på extern mark vid Ösby
skola och överklagandemöjligheterna från sakägare har
varit relativt begränsade utifrån att platsen omges av
kommunal mark. Investeringen och driften har varit tänkt
att ske genom extern aktör. Det innebär att kommunen
har haft chansen att kunna få till ett nytt äldreboende på
rekordtid och utan att behöva bekosta investeringen. 

Därför ser vi det som oroväckande att detta arbete har
avstannat och det särskilda boendets framtid i Ösby
verkar numera högst osäkert. 

Rogier Krona (M), vice ordförande i opposition i Vård och
omsorgsnämnden har ställt frågor om detta till ansvarig
nämndordförande utan att få några svar. Under
Kommunstyrelsen problematiserade S-representanter
faktum att kommunen inte planerar detta boende i egen
regi. Vi är oroliga över att boendet inte blir av på grund
av politiska skygglappar och kommunens brist på platser
på äldreboenden blir därmed än mer akut. 
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Särskilt boende i Ösby äventyras 

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

Högst osäkert om det blir något
seniorhus
Som en följd av att det särskilda boendet i Ösby har blivit 
kraftigt försenat eller eventuellt inte blir av, kommer inte
Gustavsgårdens lokaler inte att kunna friställas. 

Under förra mandatperioden föreslog vi som tidigare styre
att Gustavsgårdens verksamhet skulle flyttas till nya
lokaler intill nuvarande Gustavsgården samt Ösby och
Pilhamn. Vi föreslog vidare att nuvarande lokaler i
Gustavsgården skulle omvandlas till bland annat
trygghetsboende. Detta för att skapa billigare bostäder för
äldre som ville flytta från sina villor. De öppna ytorna i
entréplan har vi tillsammans med Kristdemokraterna
föreslagit ska bli ett seniorhus. 

I mätning efter mätning visar Värmdös hemtjänst, främst
den kommunala, brister i kvalitet vilket Rogier Krona (M),
vice ordförande i opposition interpellerat om. 

I den senaste rapporten Hemtjänstindex 2023 som är ett
samlat mått på hemtjänstens kvalitet i Sveriges 290
kommuner har Värmdö rasat. Indexet bygger på offentliga
data, mätmodellen är utvecklad med stöd av
forskningsinstitutet RISE och kvaliteten mäts inom fyra
delområden nämligen information, biståndshandläggning,
utförande, stöd och utveckling. 

Det är oroväckande att Värmdö i det sammanräknade
indexet rasat från plats 80 år 2022 till plats 185 år 2023.
Det framgår att det är främst inom områdena information
och biståndshandläggning som Värmdö tappat flest
placeringar. Inom information har Värmdö tappat från
plats 28 till 141 och vad gäller biståndshandläggning har
Värmdö tappat från plats 159 till 285 vilket gör Värmdö
till Sveriges 6:e sämsta. 

Stora brister i den kommunala
hemtjänsten

Allt detta har nu avstannat som en konsekvens av
förseningen av boendet i Ösby. Det är vi kritiska till och
anser att de äldres väl och ve måste komma före
Socialdemokraternas ideologiska skygglappar.

Rogier Krona, vice ordförande i opposition Vård- och omsorgsnämnden 

I slutet av 2022 beslutade det nya S-ledda
Värmdösamarbetet att inrätta ett klimatutskott i
kommunen. Vi Moderater var kritiska mot beslutet då vi
ansåg att kommunen inte behövde mer administration
och politiker utan att pengarna och arbetstiden istället
kunde gå till åtgärder där de gör mer miljönytta. 

Efter 1.5 år med det nya klimat- och miljö utskottet kan
vi konstatera att vi har beslutat om tre ärenden. Två
ärenden beträffande sammanträdestiderna för året
samt ett ärende kopplat till målindikatorer.

Samtidigt har utskottet hittills kostat skattebetalarna
ca 500 000kr i politikerarvoden, trots att utskottet
saknar arbetsuppgifter. Detta är något som vi
Moderater har kritiserat, och vi har i omgångar lagt
förslag om att avskaffa utskottet.

Under våren har S-styret istället gett förvaltningen i
uppdrag att försöka hitta på arbetsuppgifter till
utskottet. En första delredovisning gjordes innan
sommaren och förslaget är att införa ännu mer
administration i form av fler miljöstrateger och
miljösamordnare samt utöka antalet möten. Detta
istället för att arbeta med konkreta miljöåtgärder.
Kostnaden beräknas till ca 2,5- 2,8 miljoner kronor per
år. 

500 000kr i arvoden i klimat-
utskottet utan arbetsuppgifter
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I maj gick kommunen ut med ett eldningsförbud 
av trädgårdsavfall till följd av en ny EU-förordning. 

Det lyckades vi Moderaterna i Byggnadsnämnden ändra
på efter att vi tog fram ett initiativ som det S-ledda
värmdösamarbetet blev tvungna att godkänna. 

Vårt initiativ innebär att nämnden istället gör
tolkningen att eldning av trädgårdsavfall fortsatt ska
tillåtas i Värmdö under eldningsveckorna, som är tre
veckor på våren och tre på hösten. På så sätt kommer
Värmdös fastighetsägare fortsatt att kunna elda sitt
trädgårdsavfall under kommunens eldningsveckor.

Vi Moderater anser att kommunen inte ska övertolka
lagstiftningen och införa regler där det inte behövs.
Fastighetsägare ska inte behöva ansöka om dispenser
och betala dyra avgifter varje gång man vill elda sitt
trädgårdsavfall.

Markus Schill, vice ordförande i opposition Bygg-, miljö och hälsoskyddsnämnden

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

S-styret kovände om eldnings-
förbudet efter Moderaternas krav

En ny dagvattenutredning borde ha gjorts innan man
godkände etableringen av en ny kross i Östra Kil. Det
ansåg våra representanter i Byggnadsnämnden. 
Detta då det fanns en överhängande risk för att
föroreningar i området ska rinna ut i Baggensfjärden. 

– Vi ansåg att det är oansvarigt av styret att godkänna
etableringen utan krav på en fördjupad
dagvattenutredning, säger Markus Schill (M), andre
vice ordförande i byggnadsnämnden.

Bolaget ville krossa, sortera och lagra 98 000 ton
berg, sten, asfalt, betong, tegel och jord på en tomt på 
17 000 kvadratmeter. För att få plats med krossen
behöver man avverka träd och jämna ut marken vilket
skulle ändra avrinningen i hela området. 

2019 upptäcktes en gräddvit sörja på
grannfastigheten som rann via en turkosgrön damm.
Sörjan kom från JM:s upplag av sulfidhaltig bergkross
som kommer från Ekobacken och innehöll höga halter
tungmetaller. Föroreningarna läckte ut i
Baggensfjärden och riskerade också att påverka
grundvattnet. En rening av dagvattnet påbörjades då.
Under 2024 uppmärksammades utsläppen igen då det
visat sig att reningen inte fungerar fullt ut.

Vi Moderater var därför oroliga att etableringen av en
ny kross skulle skapa en liknande situation som i
Ekobacken där ansvarsfrågan mellan två bolag blir
otydlig och att företagen överklagar beslut om rening
med hänvisning till att de inte bär ansvaret för
reningen av vattnet.

Beslut om ny kross kan orsaka 
framtida utsläpp i Baggensfjärden

Markus Schill, vice ordförande i opposition Bygg-, miljö och hälsoskyddsnämnden på 
plats i Kil där den nya krossen är tänkt att placeras

https://www.nvp.se/2019-04-23/okand-vit-sorja-rinner-ut-i-havet--via-gron-damm/
https://www.nvp.se/2019-04-23/okand-vit-sorja-rinner-ut-i-havet--via-gron-damm/


V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  F Ö R E T A G S -  O C H  V E R K S A M H E T S B E S Ö K  

Hamnsalongerna i Gustavsberg Arena Pizzeria i Gustavsberg Felino i Gustavsberg

Villeroy & Bosch Nacka - Värmdö kvinnojour Vita Grindarna 

Skärgårdsmuséet Delselius i Grisslinge Djurö byalag 

Övriga företags- och verksamhetsbesök som har gjorts under våren
Stockholms analytiska laboratorium SALAB
Bastard Burgers 
Välkommen till Värmdö
Bridge 77
Värmdö Bygdegård
Gustavsberg pistolskytteförening 
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Viks skola
Långviks förskola
Fågelvik förskola 
Djurö förskola



Trots att S-styret redovisade ett övergripande överskott på 106 miljoner kronor har flertal nämnder i kommunen
redovisat stora underskott. Flera nämnder har i sina individuella verksamhetsplaner redovisat ökade administrativa
kostnader. Detta ser vi med stor oro på då vi fått indikationer att kvalitén i verksamheterna blir lidande. Uteblivet
särskilt stöd i skolorna och minskat inköpt mängd mat är några sådana exempel. Det är områden vi kommer fortsatt
att följa upp för att säkerställa att kvalitén i skolor, förskolor och äldreboenden inte försämras.  

Det S-ledda Värmdösamarbetet har dessutom redan under sitt första verksamhetsår brutit mot den goda trenden av
100% självfinansieringsgrad av investeringarna som vi har haft i flera år, 2020,2021,2022. För 2023 kom de upp i
endast 65% självfinansieringsgrad. Det bekymrar oss då försämrad självfinansiering kommer att bidra till ökade lån
och därmed ökade driftkostnader genom räntor och andra kapitalkostnader. 

Årsredovisningen gör gällande att driftkostnaderna ökar mer än rimligt förhållande till skatter och bidrag. Det är i
förlängningen ett hot mot Värmdös välfärd då det kommer i framtiden att begränsa resurserna till förskola, skola, vård
och omsorg och socialtjänst. 

Tittar man vidare på antalet anställda noterar vi att Värmdösamarbetet även här gör ett negativt trendbrott från
tidigare års årliga minskning av antalet anställda som sedan 2018 till 2022 har minskat med totalt 291 personer.
Under Värmdösamarbetets första år bryter de trenden med ökning med tre personer från förgående år. Detta är särskilt
anmärkningsvärt med tanke på att Värmdösamarbetet ofta lyfter de utmanande ekonomiska tiderna samtidigt som de
vid andra tillfällen lägger uppdrag efter uppdrag som innebär mer byråkrati, fler tjänstemän och onödiga kostnader.
Ett exempel är den nya byråkratiska uppdraget om att skapa en avdelning av tjänstemän som ska följa upp
nämndernas miljöansvar kopplat till den verkningslösa Klimatutskottet som hittills inte har tagit ett enda beslut i sak
utan endast om sammanträdestider. Det är resurser som hade kunnat göra bättre praktisk nytta genom exempelvis nya
våtmarker. 

Särskilt oroande blir de ökade driftkostnaderna när man läser Värmdösamarbetets utbyggnadsprogram med nya idéer
om investeringar på över en halv miljard kronor. 

I 2023 års revisionsgranskningar har revisorerna kritiserat den styrande politiken för flertal brister som exempelvis i
uppföljningen av upphandlingsverksamheten och uppdragsuppföljningen. 

Under våren har den moderata fullmäktigegruppen ifrågasatt även de många brutna vallöftena från
Socialdemokraterna samt deras semantiska manipulering. Här är några exempel; 

Stora brister i S-styrets årsredovisning för 2023

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A S  O P P O S I T I O N S A R B E T E  

Deshira Flankör, oppositionsråd, redogör i Kommunfullmäktige  för S-styrets semantiska manipulering 

FÖRE VALET 2022 EFTER VALET
S är garanten för Ö-skolorna Ö-skolorna pausas

Inga fler skolnedläggningar Förskolan Lokatten pausas, Jungmannen flyttas

Bättre framkomlighet i trafiken Fler lådcykelparkeringar och trimningsåtgärder 

Total byggstopp Flera hundra bostäer i Hemmesta
700 bostäder i Charlottendal
300 bostäder i Brunn 
1300 bostäder i centrala Gustavsberg
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ARTIKLAR VÅR/SOMMAR

V Ä R M D Ö M O D E R A T E R N A  I  M E D I A

ETT AXPLOCK FRÅN VÅRA
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M E D I A

Spridning i media

Håller du med oss?

Sprid gärna våra
budskap genom att gilla,

dela och kommentera
inläggen på Instagram,
Facebook och Youtube!

Ditt engagemang gör
skillnad!

Med över 100 inlägg på både Facebook och
Instagram under våren och uppdateringar

nästan dagligen så är Moderaterna i Värmdö
defintivt att ses som en av de mest aktiva

Moderatföreningarna i Sverige! 

Under våren har Moderaternas
oppositionsarbete bidragit till 23 artiklar i

framförallt lokal media.

Vi vill finnas där värmdöborna finns och
glädjer oss åt att allt fler väljer att följa oss.

Följ oss gärna du med!

Facebook: Värmdömoderaterna
Instagram: @varmdo_moderaterna

Youtube: Moderaterna i Värmdö
Hemsida: varmdomoderaterna.com

Vill du vara med och engagera dig? 

Vill du bidra aktivt eller passivt till politiken? Bli medlem och stöd oss i vårt arbete. Även ett passivt medlemskap ger oss fler
mandat i moderaternas regionala och nationella politikutveckling. Du kan även välja att delta på våra möten, påverka våra
beslut genom att ge din syn på olika sakfrågor. Du kan dessutom anmäla dig och har chans att väljas till förtroendeuppdrag i
nämnder och styrelser. Ett medlemskap i Moderaterna kostar 100 kronor under det första kalenderåret. Swisha till
1233360070 Ange personnummer och epost som meddelande. Ditt engagemang är värdefullt!

Du som redan är medlem är varmt välkommen att vara med på våra medlemsmöten. Har du några frågor kan du alltid höra
av dig till varmdo@moderaterna.se

Vill du vara med och kampanja?
Vi behöver alltid fler som vill vara delaktiga med brevlådeutdelningar eller andra kampanjer. Hör av dig för att se hur just du
kan bidra. 

Vi ser fram emot att få träffa dig!
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Kampanj
Den 1 maj var Moderaterna i Värmdö traditionsenligt ute och jobbade med skräpplockning
längst med Grisslingerakan. En uppskattad kampanj av värmdöborna. 

Hela våren har präglats av ett stort kampanjarbete i form av flygbladsutdelning,
dörrknackning och torgmöten för samtal med väljarna och utdelning av valmaterial. Totalt
har ca 28 medlemmar hjälpt till i arbetet. Flera riksdagsledamöter och ministrar har
deltagit på våra lokala kampanjer. 

Valkickoff inför EU-valet
I maj anordnade Moderaterna i Värmdö en mycket välbesökt valkickoff inför EU-valet med
EU-parlamentarikern Arba Kokalari som gästtalare. Mötet skedde på Grisslinge havsbad
där det bjöds på grillade hamburgare, korv och annat tilltugg. 

Dialogrunda med värmdöborna 
Föreningsstyrelsen har under våren anordnat två öppna möten med allmänheten, en på
Ingarö och den andra på Djuör/Stavsnäs. De var uppskattade och öppnade dörrar för fler
träffar mellan föreningsaktiva och den Moderata gruppen i Byggnadsnämnden och
Tekniska nämnden. Under hösten kommer fler dialogmöten att äga rum.

Torsdagssamtalen 
I 43 TORSDAGAR, sedan valet, har vi varit tillgängliga för värmdöborna för samtal om
utvecklingen i Värmdö. Vi har mestadels stått utanför ICA Maxi mellan kl. 17.00 till 18.00.
Förutom många samtal och bra inspel har kampanjtillfällena gett även flera nya
medlemmar. Ambitionen är att fortsätta med denna uppskattade kampanjform hela
mandatperioden och under alla lovfria tordagar. 

Medlemsaktiviteter 
Under våren har föreningen anordnad en medlemslunch som blev välbesökt. 

Från och med våren anordnas en After work i månaden där alla medlemmar är inbjudna.
Det brukar vara under sista torsdagen varje månad och en särskild inbjudan med tid och
plats går vanligtvis ut någon vecka innan.

Sommaravslutningen i år blev på Ingarö församlingsgård. Det blev en fantastisk
uppslutning där både aktiva och stödmedlemmar deltog. 

A K T I V I T E T E R  I  F Ö R E N I N G E N  
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Bästa medlemmar,

Det är skönt att lämna en händelserik vårtermin bakom oss med ett gott resultat i
EU-valet i ryggen. 

Inledningsvis vill jag som föreningsordförande tacka alla som har varit med och
bidragit till den valvinsten, allt ifrån flygbladsutdelning, dörrknackningar,
torgkampanjer, affischering och nedplockning av affischering, ert ambassadörskap
för Moderaterna i samtalen med grannar och anhöriga, era hejarop och allt annat
ni har bidragit med. Utan ert arbete så hade vi inte kunnat skicka våra fyra första
kandidater till EU-parlamentet ytterligare en mandatperiod. 

Utöver en aktiv och fullspäckad valrörelse med dörrknackningar, torgkampanjer,
flygbladsutdelningar och kickoffer har föreningsstyrelsen aktivt arbetat med vårt
program för Moderaternas vision 2035. Vi har under våren havt två stora möten
med allmänheten där den första hölls i föreningshuset på Ingarö, medan den
andra höll vi i byskolan i Stavsnäs by. Båda tillfällena blev uppskattade av de
värmdöbor som deltog. Vi fick många fina inspel som vi tar med oss i det fortsatta
arbetet. Mötena har också genererat ytterligare fördjupade möten mellan våra
förtroendevalda och föreningar på dessa områden. 

Vi har också glädjen att berätta att vi har lyckats värva 36 nya medlemmar under
våren. Föreningsstyrelsen ledamöter har haft en intern tävling om att värva två
medlemmar var under våren vilket har uppnåtts med råge. Vi hoppas att detta kan
inspirera även er medlemmar så att alla värvar åtminstone en medlem var och på
så sätt bidrar till att vi blir dubbelt så stora. 

Som bekant behöver man inte vara aktiv medlem utan det räcker att vara
stödmedlem. Ju fler medlemmar vi har, desto starkare mandat får vi i interna
länsstämmor och riksstämmor när vi utformar den Moderata politiken. Som
medlem har man också förmånen att vara med på M-gruppmöten för att få insyn
och ge inspel i beredningen av våra ställningstaganden inför de politiska
sammanträdena. Dessutom finns det möjlighet att vara med på trevliga aktiviteter
under avslappnade former. Avslutningsvis vill jag å föreningens vägnar önska er
alla en underbart avslappnad och solig sommar med massor av tillfällen att ladda
batterierna tills vi ses i höst. 

Vänliga hälsningar,

Carin Wall
Föreningsordförande för Moderaterna i Värmdö

F Ö R E N I N G S O R D F Ö R A N D E  H A R  O R D E T
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